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Vácrátót Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülte 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. november 13-án kedden 18.00 
órakor Váchartyán község Polgármesteri Hivatalában megtartott közös testületi ülésén.  
 
A közös testületi ülés helye: Váchartyán Polgármesteri Hivatal 

2164 Váchartyán, Fő út 55. 
 
Vácrátót részéről jelen vannak:  Garamszegi Géza  polgármester 
     Papp István   alpolgármester 

Bolvári Attila   képviselő 
     Csonka Ferencné  képviselő 

Horváth Mátyás  képviselő 
Wildmann Erika  képviselő 
 
Matyó Anikó   jegyző 

 
Váchartyán részéről jelen vannak: Koblász Sándor polgármester 
 Lassú János alpolgármester 
 Dézsi Ferenc képviselő 
 Horgász Mariann képviselő 
 Simonné Vizler Ágnes képviselő 
 Szabolcsi Károly képviselő 
 dr. Ungi Kitti jegyző 
 
Igazoltan távol van Vácrátót részéről:  Monori Szilárd képviselő 
 
Jegyzőkönyv-vezető: Mikes Nóra igazgatási előadó - Vácrátót 

 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester köszöntötte a megjelenteket. Elmondta, hogy a közös 
testületi ülés a közös önkormányzati hivatal létrehozása miatt került összehívásra. 2013. március 
hónap a végső határidő, mire el kellene dönteni ezt a kérdést, de jó lenne, ha már az idei évben 
sikerülne a kérdésben megállapodni. Elképzelések, számítások már készültek a témában, de sajnos 
még semmi sem biztos, a Kormány bármikor módosíthatja a finanszírozást. A jegyzők és a 
polgármesterek két alkalommal egyeztettek egymással. Átadta a szót Garamszegi Géza 
polgármesternek. 

 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a vácrátóti 
Képviselő-testület 6 tagja jelen van a Képviselő-testület határozatképes. Felkérte Bolvári Attila 
képviselőt a jegyzőkönyv hitelesítésre, majd ismertette a napirendi pontot.  
 
A vácrátóti Képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyére és a napirendi pontra tett 
javaslatokat egyhangú 6 igen szavazattal elfogadta. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester felkérte Garamszegi Géza vácrátóti polgármestert a közös 
testületi ülés levezetésére. 
 
A Képviselő-testületi ülésről, lakossági részről, videofelvétel készül. 
 
Napirendi pont: 
1./ Közös hivatal létrehozásával kapcsolatos megbeszélés. 
 
 



 3

1./ Napirend: 
Tárgya: Közös hivatal létrehozásával kapcsolatos megbeszélés. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy mivel Vácrátót 2000 fő alatti 
település, így a törvény értelmében nem működtethet tovább 2013. január 1. napjától önálló 
Polgármesteri Hivatalt, ezért keresték meg a váchartyáni Képviselő-testületet a közös önkormányzati 
hivatal létrehozása kapcsán. A testület a 109/2012. (X. 09.) számú határozattal adott felhatalmazást 
részére, hogy tárgyalásokat kezdeményezzen Váchartyánnal. Két alkalommal egyeztettek a 
polgármester úrral és a jegyző asszonnyal. Első alkalommal kötetlen keretek között találkoztunk, 
tárgyaltunk, a második egyeztetés már a testület felhatalmazása alapján történt. Összeállítottak egy 
táblázatot a környékbeli településekkel történő közös hivatalok elismert hivatali létszámáról, melyet 
minden képviselőnek megküldtek. A táblázat több alternatívát tartalmaz, melyeket célszerű 
megvizsgálni. Szeretné ismertetni Vácrátót érveit a gesztorság mellett, ugyanis el kell dönteni, hogy a 
két település melyike legyen a székhely település. A gesztorságot véleménye szerint csak és kizárólag 
a lakosságszám figyelembe vételével nem lehet eldönteni, ugyanis mindkét település szinte azonos 
lélekszámú. Több adat is rendelkezésre áll, más lakosságszámot ír a KSH és mást a BM, de az eltérés 
így sem jelentős. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester megjegyezte, hogy a testületük más településeket is 
megkeresett a közös hivatal kialakítása miatt, mely által a lakosságszám a két településen 2000 fő fölé 
emelkedne. Váchartyánnak az a célja, hogy ő legyen a gesztor település, ezzel a feltétellel lennének 
hajlandóak bárkivel is közös hivatalt kialakítani, erre hatalmazta fel őt a testület. Természetesen ez egy 
tárgyalási alapot képez, ezért mindenképpen mind a két fél részéről érveket kell felsorakoztatni. Azt 
biztos, hogy minden egyes dologban egyeztetnie kell az Önkormányzatoknak. A vácrátóti 
lakosságszám adatokat a polgármester úr már említette, de ezeket a kiküldött táblázatok is 
tartalmazzák. A Kormány első körben a 2010. január 1. napján lévő lakosságszám adatokat javasolta 
figyelembe venni a közös hivatalok kialakítása kapcsán, azonban ettől mégis el lehet tekinteni és az 
ezután lévő (2011. évi) legmagasabb lakosságszámot is alapul lehet venni a számítások során. Ez 
alapján Vácrátót az 1824 fős lakosságszámot, míg Váchartyán az 1835 fős lakosságszámot vette alapul 
a számítások során, ugyanis ez alapján történik majd a finanszírozás a Kormány részéről. Ezen a 
vonalon indult el a váchartyáni képviselő-testület. Javasolta, hogy mindent beszéljenek meg egymással 
és így remélhetőleg megtalálják a megfelelő megoldást ahhoz, hogy a társulás létrejöjjön.  
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester hozzátette, a „Jegyző” újságban olvasta, hogy a közös hivatal 
kapcsán fontos szempont a település megközelíthetősége és a központiság, valamint a rendelkezésre 
álló hivatali szervezet.  
Ezen felül Vácrátót szempontjai a következők, hogy miért ő lenne a székhely település: 

- Vácrátót a Budapesti Agglomeráció része, Váchartyán nem. Ennek a pályázatok benyújtása 
kapcsán volt és lehet a továbbiakban jelentősége. Vácrátót ebből kifolyólag nem indulhatott a 
LEADER pályázatokon, valamint az EMVA pályázatokon, szemben Váchartyánnal, mivel 
nem számít vidéknek. Idegenforgalmi szempontból megemlítette, hogy a Botanikus kert 
Vácrátóton országos jelentőségű és országosan ismert, erre a település nagyon büszke.  

- A vácrátóti hivatal szakmai háttere megalapozott: a pénzügyes előadók felkészültek, 18-20 
éves önkormányzati gyakorlattal rendelkeznek. A gazdasági vezető diplomával rendelkezik a 
mérlegképes könyvelői képesítésen túl, 18 éves önkormányzati-pénzügyi gyakorlattal; a 
költségvetés összeállításával és a munkaüggyel foglalkozó kolléga középfokú, államháztartási 
szakirányú mérlegképes könyvelői végzettséggel és 21 éves önkormányzati-pénzügyi 
gyakorlattal rendelkezik. A pénztáros 6 órában látja el a feladatát. A 6 órás státusz a 
takarékosság jegyében lett létrehozva. 

- Vácrátóton települési ügysegéd iroda kerül kialakításra a Kormány felkérése alapján, melyre a 
megállapodás már aláírásra is került. Ha az ügysegédi iroda jól működik majd, akkor akár 
lehetőség lesz egyablakos kormányablak kialakítására is a településen.  

- Az intézményi ellátottság megoldott Vácrátóton, míg Váchartyánban az iskola és az óvoda egy 
intézményként működik, mely az iskola államosítása után már nem működhet így tovább. A 
vácrátóti óvodába 83 gyermek jár, tehát a kihasználtsága 94 %-os, a vácrátóti iskolában 164 
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gyerek tanul. A következő testületi ülésen kerül kinevezésre a vezető óvónő, ugyanis most járt 
le a vezető óvónő 5 éves kinevezése.  

- Belső ellenőrzés is működik a településen, melyet a kistérségen keresztül oldanak meg.  
- Az iskolai társulás 6 éve jól működik Vácdukával, melyből sok tapasztalattal rendelkezik már 

a hivatal és a pénzügyes kollégák. 
Ezeket a szempontokat kéri figyelembe venni a további megbeszélés során, ezek az érvek szólnak 
Vácrátót gesztorsága mellett, ezért javasolják, hogy Vácrátót legyen a székhely település. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester közölte, hogy a vácrátóti polgármester felsorolta az érveket. 
Véleménye szerint az agglomeráción kívül lenni nem túl nagy hátrány, ugyanis a LEADER-hez már 
korábban is, sőt a mai napon is benyújtottak egy pályázatot. Kéri figyelembe venni, hogy fejlesztik a 
vasútvonalat, mely által központi megállóhely kerül kialakításra Váchartyánban, tehát a váchartyáni 
állomás közelebb lesz Vácrátónak, mint a saját vasúti megállója. Váchartyánban ezen kívül jó a 
buszközlekedés is, tavasszal fognak kialakítani újabb két buszmegállót, éppen a mai napon egyeztetett 
ebben a témában a Volánbusszal. Minden feladat el van látva az Önkormányzatnál, a szakemberektől 
függetlenül. Azzal, hogy nem vettek fel adós és pénzügyes kollégákat a hivatalba több százezer 
forintot tudtak spórolni. Írtak ugyan ki pályázatot az álláshely betöltésére, de egyik jelentkezőt sem 
találták alkalmasnak a feladatra, ezért két kolléga helyettesítéssel látja el ezeket a munkaköröket. 
Szerinte nem jelent semmit, hogy ügysegédi iroda lesz Vácrátóton, ők ezt a saját településünkön nem 
is vállalták volna fel, mivel a lakosok el tudnak majd menni akár Kisnémedire vagy Vácra. Az óvoda 
és az iskola valóban egy intézményként működik a településükön, de nem érti, hogy ez miért jelent 
hátrányt. Egyelőre nem tudják, hogy mi lesz ezzel kapcsolatban január 1. napjától. Úgy tudják, hogy a 
jelenlegi intézményigazgató elláthatja majd a feladatát akkor is, ha az iskola állami fenntartásba kerül 
januártól. Úgy hallotta, hogy a Kistérségeknek 2012. december 31. napjától vége. Ennek keretében 
náluk is van belső ellenőrzés. Elmondta továbbá, hogy Váchartyánnak van spórolt pénze, nincs 
köztartozása és a napi feladataikat maximálisan el tudják látni, a kötelezettségeiknek eleget tesznek. A 
szolgáltatói szerződéseiket felülvizsgálták, a kétségeseket megszüntették. A továbbiakban is 
szeretnének így gazdálkodni, nem szeretnének a továbbiakban sem semmiféle hibát elkövetni. További 
beruházásokat terveznek a településen, de csak akkor, ha van rá pénzük. Azt nem tudja, hogy 
Vácrátótnak milyen az anyagi helyzete, ennek nem is akart utána járni. Megemlítette továbbá, hogy 
anyakönyvvezetés szempontjából régen Vácrátót Váchartyánhoz tartozott. Kérte a képviselőket, hogy 
ők is mondják el véleményüket a közös hivatal kialakításáról. 
 
Matyó Anikó vácrátóti jegyző közölte, hogy a lakosságszámokat mind a két polgármester úr említette. 
Az első tájékoztatóban a 2010. január 1-jei állapotot kérték figyelembe venni, de azóta megjelent egy 
újabb iránymutatás, mely engedte, hogy a 2011. január 1-jei lakosságszámot is figyelembe lehet venni, 
ha az kedvezőbb. A magasabb létszám a normatíva megállapítása miatt fontos. A hivatal 
finanszírozása a köztisztviselők arányában történik majd. Biztos benne, hogy a váchartyáni hivatalban 
is készítettek már számításokat. Az eddig megjelent információk szerint 4,5 millió Ft/fő lesz az állami 
finanszírozás köztisztviselőnként. Vácrátót a meglévő hivatali állományt mindenképpen szeretné 
megtartani, ezért is kerestek hasonló lélekszámú települést a közös hivatal kialakítására. Az 
előzőekben elmondottak miatt fontos elgondolkodni azon, hogy kivel is társulnak a kisebb települések. 
Azt is elmondta, hogy nagyon nehéz jó pénzügyes kollégákat találni, aki ért is a dolgához és 
rendelkezik önkormányzati tapasztalattal. Az intézményfenntartói társulás azért is fontos, mert a két 
hivatalnak egy közös adószáma és bankszámlaszáma lesz. A béreket és a hivatali ügyekkel 
kapcsolatos kiadásokat azon önkormányzat fogja majd adminisztrálni, utalni, amelyik a gesztor 
település lesz. A vagyonnal kapcsolatban elmondta, hogy Vácrátótnak van hitelállománya, de ez a 
beruházásokból adódik, azonban ehhez a közös hivatal kialakításának semmi köze, mert a hitel az 
Önkormányzaté, nem pedig a Polgármesteri Hivatalé. Mindenképpen meg kell érteni azt, hogy ez a 
közös hivatal nem azonos a körjegyzőséggel, itt nem az önkormányzatok, hanem kizárólag a 
Polgármesteri Hivatal lesz közös, tehát a hitelállományt ebben a témában nem kell figyelembe venni. 
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester hozzátette, hogy a rutinos vácrátóti hivatali apparátust 
mindenképpen ki szerette volna emelni, ami fontos, ha gesztor egy település. A továbbiakban nem 
lehet megbízási feladatokkal ellátni a pénzügyi és az adós feladatokat. Váchartyánban jelenleg 2 fő 
plusz a jegyző dolgozik a hivatalban, úgyhogy oda biztosan fel kell venni 3 főt. November hónap 
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közepén vagyunk, úgyhogy erre nagyon kevés az idő, mivel a 2013. január 1. napja mindjárt itt van. 
Vácrátót a bizonytalanra nem támaszkodhat, ez is egy érv a vácrátóti gesztorság mellett.  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester szerint, ha két kiváló pénzügyes van Vácrátóton, akkor meg 
lehetne gondolni, hogy az egyik átjöjjön Váchartyánba dolgozni és ezzel megoldódna az egyik 
probléma. Személyi állomány terén nincs olyan, hogy nem látják el a feladatukat a dolgozók. Minden 
ugyanolyan rendben van a hivatalban, mint Vácrátóton. Ezt nem lehet negatívumként felhozni a közös 
hivatal létrehozása kapcsán. Kijelentette, hogy Váchartyánban a jelenlegi 3 fő, a jegyző és a két 
helyettes kolléga teljes mértékben el tudja látni a feladatokat.  
 
Dr. Ungi Kitti váchartyáni jegyző megjegyezte, hogy az útmutató szerint 13 fő dolgozhatna a 
hivatalban, de ha ezt 12 fővel meg tudják oldani, akkor lehet, hogy a plusz 1 fő bérét meg tudják 
spórolni, de ez csak akkor igaz, ha odaadják 13 főre a fejkvótát. Ez sehol sincs leírva, és nem is lehet 
tudni, hogy ez hogy fog működni. A plusz 1 főre leigényelhető fejkvóta lehetne a közös hivatal 
megtakarítása! 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester megerősítette a jegyzőnő által elmondottakat, de nem lehet 
tudni, hogy finanszírozzák-e a 13 fős létszámot, vagy sem. 
 
Lassú János váchartyáni alpolgármester szerint azt kellene elsőként megtudni, hogy mivel jár a 
gesztorság, ugyanis az a cél, hogy az egyenlőség megmaradjon mindkét hivatal részéről. Az állam - 
véleménye szerint - nem fogja odaadni a bér teljes összegét. Szerinte mindegy ki a gesztor, a lényeg, 
hogy mindkét fél jól járjon a közös hivatal kialakításával. Ki kell számítani a lehetőségeket, és 
valószínű, hogy a most kiadott tájékoztatón is módosítani fognak legkésőbb 2013. július hónapig, 
ugyanis rá fog jönni a Kormány, hogy ezzel a mostani lépéssel nem fognak tudni spórolni. 
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester megkérdezte, hogy külső megbízásban látják-e el a pénzügyi 
és adós feladatokat Váchartyánban?  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester kijelentette, hogy Váchartyánban bármikor betölthetők az 
üres státuszok. Tudatosan nem vettek fel eddig senkit sem a megüresedett helyekre, ugyanis így sok 
pénzt meg tudtak spórolni. Biztos abban, hogy ha szükséges fel tudnak venni új kollégákat a hivatalba, 
már csak azért is, mert más Önkormányzatnál, ahol magasabb a létszám elbocsátások lesznek és onnan 
szabadulnak fel szakemberek, akik állást fognak keresni.  
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy ez a bizonytalanság nem tölti őt el örömmel 
Váchartyán vonatkozásában. A létszám nem azért szabadul fel pl. Vácon, mert egy feladatot több 
személy lát el, hanem azért, mert elvonnak bizonyos feladatokat. Az elbocsátott alkalmazottakat 
valószínűleg át fogja venni a járási- vagy a kormányhivatal. Mindkét település 1800 fő körüli, ezzel 
szemben Vácrátóton 6 fő + a jegyző dolgozik, Váchartyánban 3 fő + a jegyző dolgozik és van még 2 
fő megbízással alkalmazott külsős kolléga. 
 
Dr. Ungi Kitti váchartyáni jegyző kiegészítésként elmondta, hogy nem külső megbízottal látják el a 
pénzügyes és az adós feladatokat, hanem egy másik településről jár át hetente két alkalommal két 
kolléga helyettesíteni. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester megerősítette a jegyzőnő által elmondottakat. 
 
Dézsi Ferenc váchartyáni képviselő, aki egyben a PEB elnöke megköszönte a vácrátóti jegyzőnőnek, 
hogy helyére tette a dolgokat és részletes tájékoztatást adott a közös hivatal kialakításával 
kapcsolatban. A váchartyáni hivatalban megpróbálták a legkevesebb létszámmal megoldani a 
feladatokat, amit a testület kért a jegyzőtől és a polgármestertől. Ennek a lépésnek a következtében, ha 
létszámleépítésre kerülne sor, akkor tőlük nem kellene elküldeni senkit sem. A vasúti közlekedés és az 
ügysegédi iroda kialakítása szerinte nem szempont a gesztor település kijelölése kapcsán. A 
szakemberek megléte fontos, mivel ha van egy jó adós az egyik településen, akkor a közös hivatal 
kialakításával lehetőség lenne a másik településen is a helyettesítésre, és így már nem kellene külsős 
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szakembereket alkalmazni. Valóban fel lehetne venni Váchartyánba pénzügyes kollégákat, de fél évre 
senki sem akart jönni, mivel nem lehet tudni, hogy hogyan alakul a hivatal működése. Véleménye 
szerint a feltételekben kellene elsősorban megállapodni, mivel egyelőre nem lehet tudni, hogy az 
állami finanszírozásból ki fogják-e tudni gazdálkodni a béreket és egyéb kiadásokat. Ezeket a 
részleteket kellene elsősorban megbeszélni és megvitatni, majd ezután dönteni arról, hogy mely 
település legyen a gesztor.  
 
Wildmann Erika vácrátóti képviselő elmondta, hogy ő az iskolában tanít és mivel a vácrátóti és a 
vácdukai iskola már 6 éve intézmény fenntartói társulásban látja el a feladatát ki meri jelenteni, hogy 
nincs jelentősége annak, hogy melyik intézmény a gesztor, ugyanis minden egyes dolgot közösen 
döntenek el és ha pályázni szeretnének azt is közösen teszik. A gesztor településnek azonban több a 
munkája a könyvelés és pénzügyi adminisztráció miatt, ez nem kétség, de nincs alárendeltség, ezt 
tapasztalatból mondja.  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester egyetértett azzal, hogy mind a két fél egyenrangú lenne, ez 
nem is volt kérdés eddig. Azzal is tisztában vannak, hogy a testületeknek közösen kell döntést hozniuk 
bizonyos kérdésekben.  
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester kijelentette, hogy továbbra is a vácrátóti szakmai hátteret 
tudja érvéként felhozni Vácrátót gesztorsága mellett, ugyanis az iskola terén már 6 éves tapasztalattal 
rendelkeznek. Ez véleménye szerint garancia és referencia is egyben a vácrátóti pénzügyes 
kolléganőknél. Azt tisztázni szerette volna, hogy nem az Önkormányzatok, hanem kizárólag a 
Polgármesteri Hivatal áll össze, ezért nincs szükség arra, hogy egymás vagyoni helyzetét is felhozzák 
a megbeszélés során. Az érvek szerinte megkérdőjelezhetetlenek! Kizárólag a hivatalok működésére 
kell koncentrálni a tárgyalás során. Tudja, hogy mindkét fél azonosnak érzi magát, de véleménye 
szerint Vácrátót mellett több érv szól, hogy székhely település legyen. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester megkérdezte a képviselőket, hogy hogyan képzelik el a 
közös hivatal kialakítását, hol lenne a gesztor település. 
 
Papp István vácrátóti alpolgármester kijelentette, hogy szerinte mindenképpen Vácrátótnak kell lennie 
a gesztornak, de természetesen egyenlő fél lenne mindkét hivatal. A vácrátóti hivatal már bizonyított 
az iskola intézmény fenntartással, mivel már 6 éve jól működik ez a rendszer Vácdukával közösen. A 
vasútvonal fejlesztés véleménye szerint sem lehet indok a témában. A turizmus megemlítése is fontos, 
mivel Vácrátóton nagyon sok látogató fordul meg a Botanikus kert miatt. Ezenkívül Vácrátóton lesz 
települési ügysegédi iroda is, melyben egy külső személy fog ügyfélfogadást tartani hetente több 
alkalommal. A megállapodást még ebben az évben szeretné elfogadni a vácrátóti testület, nem szeretné 
mindezt a jövő évre áttolni. Arra felhívta a váchartyáni testület figyelmét, hogy amennyiben nem 
sikerül egyezségre jutniuk, úgy Vácrátótnak van még hova társulnia.  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester szerint a turizmusnak semmi köze ahhoz, hogy eldöntsék, 
hogy ki legyen a gesztor település. Az ügységed ablak sem lehet szempont ebben a témában. 
Kijelentette azonban, hogy a szakmaisággal nincs semmi gond Váchartyánban, ezzel kapcsolatban 
ugyanis még egyetlen egy elmarasztaló levelet sem kaptak a felettes szervektől. 
 
Simonné Vizler Ágnes váchartyáni képviselő, aki egyben a Szociális Bizottság elnöke is megjegyezte, 
hogy a turisztikai látogatottság jó dolog, de a gesztorság eldöntésében nem lehet szempontként 
figyelembe venni. A szakmaiság azonban már lehetne egy kiindulási alap. 
 
Csonka Ferencné vácrátóti képviselő szerinte is fontos lenne a gazdaságossági számítás, de mivel 
nincs más információ, mint ami az útmutatóban van a finanszírozással kapcsolatban, így nem tudnak 
számításokat végezni. Csak egy keretszám áll a rendelkezésre, mely szerint 4,5 millió Ft/fő lesz a 
finanszírozás mértéke, melyből ki tudnak indulni. Vácrátót felsorolta az érveit, melyek a gesztorsága 
mellett szólnak. Ő is szerette volna a számokat tudni a döntés előtt, mivel PEB elnökként neki is ez az 
egyik legfontosabb tényező, de sajnos nincs mit tenni. Vakon kell meghoznia a testületeknek a 
döntést.  
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Lassú János váchartyáni alpolgármester szerint márpedig számítani tudni kell. Tudni kell, hogy mibe 
fog kerülni a településeknek a közös hivatal létrehozása.  
 
Matyó Anikó vácrátóti jegyző hozzátette, hogy a mostani számítások szerint a vácrátóti hivatalon 6,5 
millió Ft-ot tudnának megspórolni. 
 
Lassú János váchartyáni alpolgármester megkérdezte, hogy azt lehet-e már tudni, hogy mennyibe fog 
kerülni a közös hivatal közös költsége? 
 
Garamszegi Géza polgármester szerint a legnagyobb kiadást az energia költség jelenti majd, ezért a 
vácrátóti intézményekben és többek között a hivatalban is lehetőség van a geotermikus fűtésre, amin 
nagyon sokat lehet spórolni. Egyéb költségek nem lesznek, mivel minden Hivatal fizeti majd a saját 
költségét. Közös költség egyedül a jegyző és az aljegyző béréből adódik, melyet a két hivatalnak 
közösen kell finanszíroznia.  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester megjegyezte, hogy Vácrátóton több a dolgozó, így több 
pénzt is meg tudnak spórolni, mi lesz ezzel a megspórolt összeggel? 
 
Matyó Anikó vácrátóti jegyző közölte, hogy a jelenlegi apparátus megtartása a cél, de még mindig 
nem lehet tudni, hogy mi lesz azzal a pénzzel, amit esetleg sikerül megspórolni. Megkapja az 
önkormányzat vagy esetleg vissza kell fizetni. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester hozzátette, hogy az útmutató általánosságban fogalmaz. Az 
állam biztosan azt fogja javasolni, hogy minél kevesebb létszámmal oldják meg a feladatokat és lássák 
el a munkát, mivel csak így lehet megtakarítást elérni ezzel a lépéssel.  
 
Dézsi Ferenc váchartyáni képviselő elmondta, hogy ő az előző hozzászólásánál nem a számszaki 
dolgokra gondolt, hanem arra, hogy nézzék át tételesen a megállapodást. Minden településnek a saját 
érdekét kell szem előtt tartania és ez alapján döntenie. Szerinte sikeresen tudnak tárgyalni és ki tudják 
alakítani a közös döntést. 
 
Szabolcsi Károly váchartyáni képviselő véleménye szerint a szakmai gárda megmaradhat, de 
mindenképpen meg kellene vizsgálni az egymásnak nyújtható segítséget. Azt is meg kellene vizsgálni, 
hogy mivel járhat jól a két település. Pályázhat-e külön-külön, vagy csak együtt? Ezeket a dolgokat 
mindenképpen figyelembe kell venni. 
 
Matyó Anikó vácrátóti jegyző kijelentette, hogy a pályázatok kapcsán nincs mit figyelembe venni, 
mivel nem az Önkormányzatok, hanem a Polgármesteri Hivatalok közösek.  
 
Bolvári Attila vácrátóti képviselő szerint más dolog az Önkormányzat vagyona és más a közös 
Polgármesteri Hivatal.  
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester közölte, hogy Vácrátót már végiggondolta a lehetőségeket. A 
vácrátóti székhellyel szerinte nem járna rosszul Váchartyán sem. Ha nem sikerül döntést hozni ebben a 
dologban, akkor mindkét település testületének mérlegelni kell.  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester szerint Vácrátót sem járna rosszul Váchartyánnal, ha ők 
lennének a gesztorok, ugyanis van más lehetősége Váchartyánnak is. Ha mással csatlakozna az egyik 
vagy másik település ott mindenképpen csak tagi hivatalt hozhatnának létre, gesztorok egyik helyen 
sem lehetnének. Szerinte más-más dimenzióban gondolkodik Sződ is és Sződliget is. 
 
Horváth Mátyás vácrátóti képviselő összegezve elmondta, ahogy hallotta mindenki a szakmaiságot 
emelte ki fő érvként. Vácrátót részéről szerinte a 6 éves intézményfenntartói társulás működtetése jó 
referencia, nem úgy, ahogy azt Koblász Sándor polgármester úr mondta, hogy nem tartja fontosnak. 
Szerinte igenis ez a legfontosabb érv Vácrátót gesztorsága mellett! 
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Koblász Sándor váchartyáni polgármester hozzátette, hogy Váchartyánban 20 évig működött az 
intézményfenntartás az iskola vonatkozásban, Kisnémedivel, így nekik is van ezen a téren 
tapasztalatuk. A váchartyáni szakember gárda semmivel sem rosszabb, mint Vácrátóton, vagy bárhol 
máshol. A váchartyáni hivatalban minden feladatnak eleget tesznek és napra készek minden téren. 
Ezen kívül kiemelte, hogy a váchartyáni jegyző doktori címmel rendelkezik, van két nyelvvizsgája és 
jeles vizsgát tett önkormányzati ismeretekből. 
 
Horváth Mátyás vácrátóti képviselő kijelentette, hogy ők nem ezeket a dolgokat vitatják. Ők azt 
hangsúlyozzák, hogy a vácrátóti pénzügyes kollégák jól végzik a munkájukat és van szakmai 
tapasztalatuk. 
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester nem tartotta jónak, hogy a váchartyáni polgármester felhozta 
a jegyző végzettségét, mivel most nem erről van szó, a gesztorság kérdésénél ez nem lehet szempont. 
Ő a jegyzők szakmai végzettségét nem említette volna érvként, mivel szerinte egyéb objektív okokat 
kell felsorakoztatni. Ha már említésre került, akkor elmondta, hogy a vácrátóti jegyző már a harmadik 
településen jegyző és van 10-11 év szakmai tapasztalata.  Létezik egy önkormányzati útmutató, mely 
leírja, hogy milyen szisztéma szerint kell dönteni a közös hivatal létrehozásáról. Eszerint pedig a 
gesztorság kérdését kell első körben eldönteni és csak ezután célszerű rátérni a megállapodásra. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester elmondta, hogy a képviselőknek említette csak meg, hogy 
milyen végzettséggel rendelkezik a váchartyáni jegyző. 
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester megjegyezte, hogy Vácrátótnak van hitelállománya, amit a 
beruházások miatt vettek fel. Több milliárdos beruházások történtek Vácrátóton. 
 
Horgász Mariann váchartyáni képviselő szerint is a gesztorság kérdésében kell elsőként dönteni, a 
pénzügyi dolgokba pedig nem kellene belemenni. Megkérdezte, hogy Vácrátót társulna-e 
Váchartyánnal, ha ők ragaszkodnak a gesztorsághoz. 
 
Horváth Mátyás vácrátóti képviselő közölte, hogy Vácrátót részéről eddig nagyon sok érv hangozott el 
a gesztorság mellett. Kérte, hogy Váchartyán is mondja el konkrét érveit azzal kapcsolatban, hogy 
miért akarnak gesztorok lenni. Ugyanis eddig még nem hallott konkrét érveket, csak annyit, hogy a 
váchartyáni polgármester úr minden egyes vácrátóti érvre mondott valami ellenérvet. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester kijelentette, hogy ugyanazok az érvei Váchartyánnak, mint 
Vácrátótnak. A személyi létszámot tekintve Váchartyán gazdaságosabban működik, mint Vácrátót.  
 
Horváth Mátyás képviselő megjegyezte, hogy ez a jövő, amit még senki nem tud konkrétan. Érveket 
akar hallani Váchartyán részéről! 
 
Dézsi Ferenc váchartyáni képviselő szerint érv lehet az Váchartyán mellett, hogy 4 emberrel el tudják 
látni a feladatokat, míg Vácrátóton ugyanezen feladatokat 7 emberrel látják el. Itt már eleve spórolni 
tud a váchartyáni hivatal és nem kell létszámot leépíteniük, ha esetleg nem kapnak elegendő 
finanszírozást az államtól. Ezeket a dolgokat nem akarta konkrétan kimondani, de ha már kérték, 
akkor elmondta. A közös hivatal létrehozásában szerinte a mai napon biztosan nem lesz döntés, 
ugyanis mindkét település ragaszkodik a gesztorsághoz. Váchartyánban akkor sem lesz szükség 
létszám leépítésre, ha esetleg egy nagyobb településsel alakítanak ki közös hivatalt. A szakmai tudást 
elfogadja érvként Vácrátót részéről, ugyanis személyesen is ismeri a pénzügyes kollégákat. 
 
Dr. Ungi Kitti váchartyáni jegyző javasolta átnézni a megállapodást és ha azzal megvannak akkor 
térjenek rá a gesztorság kérdésére. 
 
Simonné Vizler Ágnes váchartyáni képviselő szerint, ha feladatokat vesz el az állam a hivataloktól, 
akkor semmiképpen nem lehet a jelenlegi létszámot megtartani. 
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Garamszegi Géza vácrátóti polgármester véleménye szerint a létszámról nincs értelme beszélni, mivel 
az állam döntését nem lehet felülbírálni csak végrehajtani. Van egy útmutató, ami leírja, hogy mit kell 
tenni és mikor miről kell dönteni. Ha nem sikerül megállapodni a gesztorságban, akkor nincs értelme 
egyeztetni a megállapodás szövegét sem. Vácrátót részéről képtelenség megmagyarázni a vácrátóti 
lakosoknak, hogy miért Váchartyán lett a gesztor település. Kihangsúlyozta, hogy Vácrátót 
hitelállománya a beruházásokból adódott. Továbbra is fontosnak tartja a szakmai felkészültséget 
Vácrátót részéről, de ő a jegyző tapasztalatával nem akart kérkedni. Javasolta, hogy külön-külön 
hozzanak döntést a testületek a közös hivatal kialakításáról, mivel egymás között lehet, hogy 
nyíltabban mernek beszélni a véleményükről, mint a kamera előtt.  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester megjegyezte, hogy a pénzügyi dolgok felemlítésével nem 
akart rosszat. A szakmai stáb Váchartyánban is megvan, ezt még most is ki meri jelenteni. Az 
Önkormányzatnál meg van szabva, hogy milyen munkákat kell elvégezniük, meghatározott szabályok 
szerint végzik a munkájukat. Átcsoportosítással mindent meg lehet oldani, minden akadályt át lehet 
hidalni. Elmondta, hogy az első megkeresés alkalmával más volt a tárgyalási alap, mint amikor 
másodszor kereste meg őket a vácrátóti polgármester és jegyző. Első alkalommal azt mondta a 
vácrátóti polgármester és jegyző, hogy nekik mindegy, hogy melyik település lesz a gesztor, ezért is 
tájékoztatta így a saját testületét. Nem szereti, ha valaki megkérdőjelezi a szavahihetőségét és kikéri 
magának, hogy nem így hangozottak volna el a dolgok, ahogyan ő azt a saját testületével közölte. 
Vácrátót polgármestere és jegyzője azt mondta az első alkalommal, amikor leültek egyeztetni, hogy 
Vácrátót részéről az sem áll messze, hogy Váchartyán legyen a gesztor település. A jegyző asszony is 
alá tudja támasztani az általa elmondottakat, ugyanis ő is jelen volt a megbeszélésen. Ő a beszélgetés 
után úgy gondolta, hogy a közös hivatal kialakítása képezheti a tárgyalás alapját, ezért is tájékoztatatta 
ennek megfelelően a testületét. 
 
Matyó Anikó vácrátót jegyző megerősítette, hogy valóban két alkalommal egyeztettek a váchartyáni 
polgármesterrel és jegyzővel. Az első alkalommal kötetlen beszélgetést folytattak, majd a második 
alkalommal képviselő-testületi határozatban adott felhatalmazással történt az egyeztetés. Ha mindkét 
település Képviselő-testülete ragaszkodik a gesztorsághoz, akkor véleménye szerint nincs miről 
beszélni a továbbiakban, mert úgysem sikerül megállapodásra jutni. Ha Váchartyán mindenképpen 
gesztor akar lenni, akkor ezt már az elején meg kellett volna mondani és nem kellet volna engedni, 
hogy idáig fajuljanak a dolgok. Érveket mind a két fél felsorakoztatott a saját települése mellett.  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester közölte, hogy ő a polgármester és jegyző kijelentéséből úgy 
vette le, hogy Vácrátótnak mindegy, hogy ki a gesztor ezért is mondta ezt a saját testületének. 
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester kijelentette, hogy ő olyat soha nem mondott, hogy Vácrátót 
nem akar gesztor lenni, ezt nem is tehette volna meg a Képviselő-testület felhatalmazása nélkül. Ilyen 
rágalommal még nem találkozott, kikéri magának és a testület nevében is a feltételezést.  
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester kitartott amellett, hogy márpedig elhangzott az, hogy 
Vácrátótnak mindegy, hogy ki lesz a gesztor település a közös hivatal kialakítása során. 
 
Lassú János váchartyáni alpolgármester javasolta, hogy zárják le ezt a testületi ülést, nincs értelme a 
vitának, így nem fognak tudni megegyezésre jutni. 
 
Koblász Sándor váchartyáni polgármester megköszönte a vácrátóti Képviselő-testület megjelentését és 
aktív részvételét és kijelentette, hogy Váchartyán Képviselő-testülete továbbra is nyitott a társulásra 
Vácrátót településsel. 
 
Az ülés végén a két polgármester és két jegyző egy javaslatot fogalmazott meg, mely szerint Vácrátót 
székhellyel és a váchartyáni jegyző székhely jegyzőként történő kinevezésével kerülne a közös 
Önkormányzati hivatal felállításra. A váchartyáni polgármester kérésként fogalmazta meg, hogy a 
székhely település jegyzőjének munkáltatói jogkörét a váchartyáni polgármester gyakorolja. 
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Kb. 20.55 órakor a vácrátóti Képviselő-testület elhagyta a termet és visszamentek Vácrátótra a 
Polgármesteri Hivatal tanácstermébe, ahol várták a váchartyáni testület visszajelzését a döntésükről a 
közös hivatal kialakításával kapcsolatban.  
 
Várakozás a váchartyáni testület döntésére! 
 
Kb. 21.45 órakor sikerült felhívni a váchartyáni polgármestert, aki elmondta, hogy Váchartyán 
Képviselő-testülete nem vonta vissza a Vácrátót Képviselő-testületével történő tárgyalásokra 
felhatalmazást adó határozatát. A fent megfogalmazott javaslat további tárgyalási alapot képez, de 
döntés nem született az ügyben. 
 
Matyó Anikó jegyző elmondta, hogy a 2011. évi CLXXXIX. törvény 67. §. f.) pontjában 
megfogalmazásra kerül, hogy a polgármester gyakorolja a munkáltatói jogokat a jegyző tekintetében. 
Ebből következően elképzelhetetlen, hogy a székhely település jegyzője vonatkozásában ne a székhely 
település polgármestere gyakorolja a munkáltatói jogokat. A jogszabály értelmében a polgármester 
egyrészt a képviselő-testület döntései szerint és saját hatáskörben irányítja a közös önkormányzati 
hivatalt, másrészt gyakorolja a munkáltatói jogokat a jegyző tekintetében. A jegyző viszont a 
munkáltatói jogok gyakorlója, mind az aljegyző, mind a közös hivatal köztisztviselői tekintetében. 
Amennyiben Vácrátót a gesztor, de a székhelytelepülés jegyzője feletti munkáltatói jogokat a 
társtelepülés polgármestere gyakorolja érdekes jogi helyzetet eredményezne. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel több észrevétel a napirendi ponttal kapcsolatban nem volt, 
szavazásra bocsátotta a határozat javaslatot. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 119/2012. (XI. 13.) számú határozata: 
A Váchartyán Község Önkormányzat Képviselő-testületével folytatott együttes ülést követően 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a közös önkormányzati hivatal 
létrehozását Vácrátót székhellyel támogatná, kompromisszumként felajánlva Váchartyán jegyzőjének 
a székhelytelepülés (Vácrátót) jegyzői pozícióját. Váchartyán polgármesterének javaslatát, miszerint a 
munkáltatói jogkör gyakorlója a székhelytelepülés jegyzője tekintetében Váchartyán polgármestere 
legyen, Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete elutasítja a 2011. évi CLXXXIX törvény 
67.§ f) bekezdésére hivatkozással. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete, fentiekre hivatkozással Váchartyán községgel a 
közös önkormányzati hivatalra irányuló tárgyalásokat lezárja. 
 
  Határidő: azonnal  Felelős:  polgármester, jegyző  
  
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy megjelent egy kiírás, melynek 
keretében pályázatot lehet benyújtani kültéri szoborállítással kapcsolatban. Azért hoztuk be ezt a mai 
ülésre, mert 2012. november 15. a határidő. A pályázaton 5 millió Ft-ot lehet nyerni. A részvételi díj a 
pályázaton 12.000,-Ft. Kérte a képviselőket, hogy mondják el véleményüket. 
 
Horváth Mátyás képviselő nagyon örülne, ha sikerülne nyerni a pályázaton és megvalósulhatna a II. 
világháborús emlékmű a téren.  
 
Garamszegi Géza polgármester szerint a hiányzó önrész összegre esetleg lehetne adományát gyűjteni a 
lakosoktól és akkor nem kellene az önrészt az önkormányzatnak hozzátennie. 
 
A Képviselő-testület rövid egyezetést követően hozta meg határozatát.  
 
Garamszegi Géza polgármester mivel több észrevétel a napirendi ponttal kapcsolatban nem volt, 
szavazásra tette fel a határozati javaslatot. 
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Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 120/2012. (XI. 13.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Vizuális Művészetek 
Kollégiuma által meghirdetett nyílt pályázaton 2012. évben nem kíván részt venni. 
 
   Határidő: azonnal  Felelős:  polgármester, jegyző  
 
Garamszegi Géza polgármester mivel több hozzászólás és napirendi pont nem volt mindenki 
megjelenését megköszönte és az ülést bezárta. 
 
 

Kme. 
 
 
 

 Garamszegi Géza                   Matyó Anikó  
   polgármester                    jegyző 

 
 

Bolvári Attila 
jegyzőkönyv-hitelesítő 


